
Zápis z prvního zasedání 
Kolegia expertů k výkonu rozsudků Evropského soudu pro lidská práva 

a provádění Evropské úmluvy o lidských právech 
konaného dne 10. listopadu 2015 

 

Dne 10. listopadu 2015 se na Ministerstvu spravedlnosti konalo od 10 hodin první zasedání 
Kolegia expertů k výkonu rozsudků Evropského soudu pro lidská práva a provádění Evropské úmluvy 
o lidských právech (dále jen po řadě „Soud“, „Úmluva“ a „Kolegium“), jakožto poradního orgánu 
vládního zmocněnce pro zastupování České republiky před Evropským soudem pro lidská práva. Před 
zasedáním Kolegia byly jeho členům zaslány podklady pro jednání zahrnující seznam institucí a jejich 
zástupců v Kolegiu, program prvního zasedání a podkladové materiály k implementaci vybraných 
rozsudků proti České republice, jejichž výkon aktuálně podléhá dohledu Výboru ministrů Rady Evro-
py, a k nedávnému rozsudku Soudu vůči jinému smluvnímu státu Úmluvy, který vzbuzuje důležité 
otázky týkající se slučitelnosti vnitrostátního práva s Úmluvou.  

(…) 

III. AKTUÁLNĚ VÝBOREM MINISTRŮ RADY EVROPY PROJEDNÁVANÉ PŘÍPADY 

 

D. H. A OSTATNÍ PROTI ČESKÉ REPUBLICE, 13. LISTOPADU 2007 

Vládní zmocněnec V. A. SCHORM úvodem stručně nastínil obecné otázky, které je třeba řešit 
v rámci výkonu tohoto rozsudku. K podrobnostem o obsahu rozsudku a stávajícím stavu jeho výkonu 
viz příloha A podkladového materiálu k bodu 3 programu. 

V diskusi zástupce Senátu J. ČUNEK vyjádřil přesvědčení, že za pomoci evropských dotací ur-
čených k inkluzi ve vzdělávání v řádu několika desítek milionů Kč by nejpozději v roce 2017 při spolu-
práci všech zainteresovaných osob mělo dojít k vyřešení daného problému. Následně zástupkyně 
MŠMT Jana PŘIBYLOVÁ představila aktuální kroky svého ministerstva přijímané v rámci výkonu roz-
sudku. Vyzdvihla zejména novelu školského zákona (č. 82/2015 Sb.), která v relevantních částech 
nabude účinnosti v září 2016 a která by měla být rozhodujícím krokem k dosažení plného výkonu 
tohoto rozsudku. Dále připomněla, že od září 2016 dojde ke zrušení přílohy k rámcovému vzděláva-
címu programu pro žáky s lehkým mentálním postižením, přičemž pro tyto žáky bude využíváno indi-
viduálních studijních plánů, které umožní zohlednit všechny jejich individuální vzdělávací potřeby. 
Zdůraznila též, že navrhovanými legislativními změnami nedojde k rušení praktických škol; tyto školy 
však budou muset zvolit buď vzdělávací program pro běžné základní školy, či se stát základní školou 
speciální. K novele školského zákona je aktuálně připravována prováděcí vyhláška s cílem integrovat 
co nejvíce dětí do hlavního vzdělávacího proudu. Upozornila rovněž, že problematikou se též začala 
zabývat Evropská komise. 

 

V Praze dne 4. prosince 2015. 


